
《修辞与写作》课程教学大纲 
 

课程基本信息（Course Information） 

课程代码 
（Course Code） 

EN249 
*学时 

（Credit 
Hours） 

32 *学分 
（Credits） 

2 

*课程名称 
（Course Name） 

《修辞与写作》 

Rhetoric and Writing 

课程性质 
(Course Type) 必修；Mandatory 

授课对象 
（Audience） 英语本科大二学生；Sophomores majoring in English 

授课语言 
(Language of Instruction) 英语；English 

*开课院系 
（School） 外国语学院；School of Foreign Languages 

先修课程 
（Prerequisite） 

 

授课教师 
（Instructor） 刘兴华 课程网址 

(Course Webpage)  

*课程简介（Description） 

《修辞与写作》为英语专业本科必修课程，授课对象为本科二年级学生，开课

时间为第4学期。课程采用全英语教材，全英语授课。教学内容包括讲授写作、

论证原理与技巧。学生须要阅读由英美作家写的原版论文，基本理解其内容和

论证技巧。围绕作者的修辞和论证技巧展开课堂讨论。要求学生掌握英语论文

写作的论证技巧，进一步加强学生的逻辑思辨能力。 

*课程简介（Description） 

“Rhetoric and Writing” is a mandatory course. It was designed for sophomores 
majoring in English. It was offered in the fourth semester of their undergraduate 
study. The reading materials are all in English. This course will be taught in English. 
This course will teach students writing skills and effective argumentation. Students 
are required to read articles by native writers of English and understand the way they 
convey their arguments. They are also required to discuss the reading materials in 
class. Students are expected to master advanced skills of writing and argumentation. 
Their ability of critical thinking will be strengthened. 

课程教学大纲（course syllabus） 

*学习目标(Learning 
Outcomes) 

本课程的具体学习目标如下： 
1．使学生掌握英语论文写作的技巧 
2．使学生掌握英语写作的论证技巧 
3．使学生掌握英语论文的整体布局 
4．加强学生的逻辑思辨能力和学术研究能力 

 1 





2．课程简介字数为300-500字；课程大纲以表述清楚教学安排为宜，字数不限。 
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